
Deelverslag commissie NLWM 29-10-2018 over Begroting 2019 

 

6a. Begroting 2019 en Memorie van Antwoord 

De voorzitter licht het agendapunt toe en geeft het in bespreking.  

 

COMMISSIEBEHANDELING 

Mevrouw Rommel (VVD), de heer De Kam (CDA) en mevrouw De Groot (SP) hebben geen vragen voor 

deze commissie. 

 

De heer Rook (D66) vraagt om een nadere toelichting op de zorgelijke budgetdaling voor schone en 

voldoende grond- en oppervlaktewateren in 2019 en 2020. 

 

De heer Voskuil (PvdA) merkt op dat de technische vraag over het vervangen van de boekjaar-

financiering door projectfinanciering niet geheel is beantwoord. Hij vraagt of de nieuwe systematiek 

wordt geëvalueerd om te toetsen of de signalen uit de praktijk kloppen dat het lastiger is om 

subsidies aan te vragen. Ook vraagt hij naar de financiering van de Nacht van de nacht. 

 

De heer Van der Sluis (PVV) is op 2 november aanwezig bij een bijeenkomst van imkers. PS zijn 

hierbij van harte welkom. Hij stuurt hierover in ieder geval een terugkoppeling aan gedeputeerde.  

 

Mevrouw Pels (GroenLinks) maakt GS complimenten voor de nieuwe opzet van de begroting. Ze uit 

haar zorgen over de ecologische toestand van het water en vraagt naar de provinciale rol in het 

vraagstuk zwemwater met blauwalg. Ook meent ze dat de energietransitie in alle programma's moet 

terugkomen om klimaat en klimaatproblemen in de gehele begroting te laten terugkomen. 

 

Mevrouw Vermaas (PvdD) kondigt aan dat de PvdD een amendement zal indienen over 

natuurvriendelijke oevers en visvijvers. Ze vraagt of GS willen uitzoeken waar het gevaarlijke PFOS 

vandaan komt en hoe groot dit probleem is. De PvdD komt in PS verder met een aantal 

landbouwvoorstellen. 

 

Mevrouw Terlouw (CU/SGP) vraagt waarom er geen evaluatie over meekoppelkansen en 

klimaatadaptatie is opgenomen in het dossier Water en vindt natuurvriendelijke oevers als vertaling 

van klimaatadaptie erg beperkt. Ze vraagt GS proactief te bezien waar de oevers natuurvriendelijk 

kunnen worden en daarvoor een planning te maken. Ze wil weten waarom er in paragraaf 3.2.2 bij de 

KRW voor 2019 een miljoen minder is begroot. De voortrekkersrol van de provincie kan stimulerend 

werken. Ook wordt geen doorkijkje na 2019 gegeven met een meerjarenraming. 

 

De heer Bouberg Wilson (ONH) vraagt aandacht voor geluidsbelasting als gezondheidsrisico. Het 

recente onderzoek Environmental Noise Guidelines for the European Region en berichten in de media 

onderstrepen het belang van minder geluidsbelasting, liefst onder de 53dB. De bovengrens van 60 

dB in het voorstel moet dus verder omlaag worden gebracht. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) dankt GS voor de antwoorden op de technische vragen en heeft geen 

andere vragen voor deze commissie. 

 

De heer Loggen (ged.) is blij dat de memorie van antwoord zo duidelijk is dat er weinig vragen 

resteren. GS hebben een subsidieregeling gestart voor het bestrijden van blauwalg. De 

verantwoordelijkheid van de provincie reikt niet verder. Hij wil de effecten van de regeling afwachten 

en daarna mogelijke vervolgstappen bepalen. Hij stelt voor de KRW en de vragen over een eventuele 

voortrekkersrol en de taken van de provincie daarbij te bespreken op 8 november.  

Hij komt schriftelijk met een nadere toelichting op de budgetdaling voor schone en voldoende grond- 

en oppervlaktewateren. 

De standpunten van GS en de PvdD over natuurvriendelijke oevers verschillen. Er is al proactief beleid 

voor natuurvriendelijke oevers, maar er is geen ongelimiteerd budget om op voorhand te investeren. 

Als een watergang wordt aangepakt, wordt altijd de mogelijkheid van natuurvriendelijke oevers 

bezien. Dit is een win-winsituatie voor budget en natuur. 

 

De heer Tekin (ged.) heeft de organisatie van de Nacht van de nacht verwezen naar de 

Waddenorganisatie om het project onder die paraplu verder te brengen. Hij houdt de vinger aan de 

pols en weet dat het overleg al is gestart. 



Hij heeft de technische vraag van de PvdA iets anders begrepen. Het programma Betrekken bij groen 

wordt geëvalueerd en de boekjaarsubsidie is vervangen door een projectsubsidie, waardoor de relatie 

met deze organisaties is veranderd. Hij wil deze relatie niet opnieuw ter discussie stellen. 

 

De heer Voskuil (PvdA) roept GS op wel actie te ondernemen als de nieuwe relatie niet 

werkbaar blijkt. 

 

De heer Tekin (ged.) staat open voor hulpvragen uit het veld en gaat graag met de betreffende 

organisaties in gesprek. 

In Scandinavië heeft men al veel ervaring met PFOS. Het IPO heeft hierover een brief naar de minister 

gestuurd, omdat dit probleem ook een landelijke verantwoordelijkheid is. Er is nog weinig onderzoek 

naar gedaan. 

Gedeputeerde kent de advieswaarden van de WHO die recent in het nieuws waren. Het is aan 

nationale overheden om die over te nemen of niet. GS werken toe naar het realiseren van de WHO-

normen in 2050. Ze hebben de pilot Monitoring luchtkwaliteit hieraan gekoppeld om te achterhalen 

wat dit betekent en om de consequenties van het overnemen van die normen in beeld te krijgen. 

 

Mevrouw Pels (GroenLinks) gaat graag in gesprek met GS, bijvoorbeeld in een BOT over ecologische 

waterkwaliteit en zwemwaterkwaliteit. 

 

De voorzitter concludeert dat de Begroting 2019 en Memorie van Antwoord met het verslag van 

deze vergadering wordt doorgeleid naar PS van 12 november 2018. 

 


